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Ministerul Agriculturii îsi propune sa investeasca mai mult pe zona de procesare, în

noul PNS 2021-2027

Ministerul Agriculturii îsi propune, în noul Program National Strategic (PNS) 2021-2027, sa investeasca

mai mult în zona de procesare, astfel încât sa vindem cât mai putin produsul primar si cât mai mult

produsul procesat, a declarat miercuri Viorel Morarescu, director general în Ministerul Agriculturii si

Dezvoltarii Rurale.

 

"Pe viitor, în noul PNS 2021-2027, Ministerul Agriculturii îsi propune sa investeasca mai mult pe zona de

procesare, astfel încât sa vindem cât mai putin produsul primar si cât mai mult produsul procesat în asa fel încât sa

putem vorbi de lantul scurt de la producator la consumator pe de o parte, sa vorbim mai mult de produse de

calitate", a mentionat Viorel Morarescu.

 

Acesta a subliniat ca este nevoie de "un interes mai mare pentru formele a tot ce înseamna forme asociative,

grupuri de producatori, asociatii sau de cooperative", în asa fel încât ei sa îsi poata crea acele centre de colectare,

de sortare, de ambalare si de distributie catre piata.

 

În ceea ce priveste digitalizarea agriculturii, directorul general al Agentiei pentru Finantarea Investitiilor Rurale

(AFIR), Mihai Moraru, a subliniat ca digitalizarea în agricultura are unele limitari. "As considera mult mai

importanta aceasta componenta de a ajunge la zi cu tehnologia", a mentionat acesta.

 

Referitor la profilul fermierilor care aplica pe zona de tehnologizare, directorul general al AFIR a precizat ca o

mare parte a proiectelor au profil vegetal, în principiu pe cultura mare de cereale.

 

"În principiu, buna parte a proiectelor pe care le avem contractate, care s-au implementat sau care se afla în

contractare au profil vegetal, în principiu pe cultura mare de cereale. Trebuie avut în vedere si impactul

proiectelor. Daca vorbim de o ferma mare cu câteva mii de hectare suprafata, acolo este o alta capitalizare, un alt

potential financiar de a aduce o cofinantare mult mai usor. Vorbim pe de alta parte de fermele mici, fermele de

familie, eu fiind un fan al acestor ferme pentru ca mi-as dori sa existe o clasa de mijloc. Eu consider fermele o

clasa de mijloc a agriculturii si trebuie sa avem o patura cât mai bine pusa la punct si cât mai numeroasa", a

mentionat Mihai Moraru.

 

Reprezentantii MADR au participat miercuri la videoconferinta ZF ''Agricultura într-o noua etapa: Cum a accelerat

anul 2020 digitalizarea agriculturii?''.
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